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De Cees

MILIEU 
door HUGO LANDHEER

Op vrijdag 22 maart 
werd op het strand een 
samenwerkingscontract 

ondertekend. Namens 
Warmtebedrijf Muiderberg 
BV, Wattnu en Gooise 
Meren zetten Hette Zijlstra, 
Miel Janssen en wethouder 
Barbara Boudewijnse hun 
handtekeningen. Niet toevallig 
vond de plechtigheid plaats 
met uitzicht op het water van 
het Randmeer dat straks zo’n 
belangrijke rol zal gaan spelen 
in de energievoorziening van 
ons dorp. 

Toen de inkt droog was en 
de handen geschud, werd 
het glas geheven op de 
toekomst. Wethouder Barbara 
Boudewijnse noemde de 
ondertekening een ‘belangrijke 
stap’. In 2019 nam de Raad van 
Gooise Meren het besluit de 
gemeente in 2050 aardgasvrij 
te maken. Inmiddels is Gooise 
Meren bezig de energietransitie 
handen en voeten te geven. 
De opwarming van de aarde 
dwingt ons binnen afzienbare 
tijd de gaskraan dicht te 
draaien en over te stappen op 
hernieuwbare bronnen van 
energie. De gemeente wil een 
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bijdrage leveren aan de landelijke doelstelling 
door de CO2 uitstoot met 55% te verminderen 
voor 2030. 

Een en ander betekent dat de energietransitie 
ook voor de inwoners van Muiderberg 
geleidelijk dichterbij komt. We zullen met z’n 
allen de overstap moeten maken van fossiele 
brandstoffen naar duurzame energie. Voorzitter 
Miel Janssen van Wattnu stelde dat de komende 
maanden heel belangrijk zijn. Dan moet blijken 
of in Muiderberg voldoende draagvlak bestaat 
voor verdere uitvoering van de plannen. 

Aquathermie 

Er is de laatste jaren al heel wat werk verzet 
in het kader van de energietransitie. In 
verschillende edities van Dorpspraat heeft u al 

iets kunnen lezen over de plannen. In editie 6 
van mei 2021 legde Hette Zijlstra uit hoe zijn plan 
voor een warmtenet op basis van aquathermie 
werkt. In de maanden en jaren daarna werkte een 
projectgroep in samenspraak met de gemeente 
en verschillende onderzoeksbureaus een aantal 
scenario’s uit. De Dorpsraad sprak zich in 2020 
positief uit over aquathermie. Als onderdeel van 
de vernieuwing van de riolering in de Eikenlaan 
werd in 2021 een traject van enkele honderden 
meters van het toekomstige warmtenet 
aangelegd. Elke woning langs de laan kreeg 
alvast een aansluiting. In de loop van 2023 werd 
het onderzoek naar de economische haalbaarheid 
van de plannen afgerond en op 14 februari 2024 
ging de gemeenteraad unaniem akkoord met het 
plan voor de aanleg van een warmtenet op basis 
van aquathermie in Muiderberg. 

Een nieuwe stap op weg 
naar de energiestransitie

In deze editie van 
Dorpspraat ruim 
aandacht voor de 
ontwikkelingen 

op het gebied 
van de energie-

transitie in en 
om Muiderberg. 

Aan de hand 
van een aantal 
korte stukken 

op pagina’s 4-7 
geven we u een 

beeld van de 
plannen voor de 
komende jaren. 

De Dorpsraad 
hoopt dat u 

meedoet! 
Ondertekening samenwerkingscontract Warmtebedrijf Muiderberg BV, WattNU en Gooise Meren - foto Gooise Meren

MILIEU 
door MICHIEL KOEKKOEK

In de drie vorige edities 
van Dorpspraat berichtte 
ik u over de plannen 

rond de aanleg van de 
bovengenoemde verbinding. 
Op 15 februari 2024 kwam 
de definitieve Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau 
(NRD) uit tezamen met de 
Nota van Antwoord op de 
zienswijzen (ruim 1000) die 
werden ingediend op de twee 
voorgaande concept-NRD’s.

Extra hoog-
spannings-

leiding 
langs 

Muiderberg?

In deze concept-NRD’s 
werden ter hoogte 
van Muiderberg twee 
onderzoeksrichtingen 
aangegeven. Één ten zuiden 
van de A1 en één door de 
Noordpolder.

Veel inwoners van 
Muiderberg en Muiden 
hebben in diverse 
zienswijzen laten blijken dat 
ze het niet eens zijn met een 
hoogspanningstracé door de 
Noordpolder en alternatieven 
aangedragen. Zij vinden 

vervolg op pagina 2 >>

vervolg op pagina’s 4-7   >>
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COLUMN HARRY MOCK

Ouder worden

Niemand ontkomt eraan. Elke 
dag, elk uur word je ouder. 
Maar wanneer ben je oud? ‘Je 
bent zo oud als je je voelt’, hoor 
je vaak. Dus je kunt tachtig zijn 
en toch nog jong. Omgekeerd 
kun je al oud zijn op je 
veertigste. Het gaat om het 
gevoel. ‘De duvel is oud’ is ook 
zo’n gezegde. Maar hoe oud is 
dat? Heeft de duvel (duivel) een 
gevoel? 
Ik kreeg op een totaal 
onverwacht moment een 
aanwijzing van het ouder 
worden. Dan doel ik niet op de 
keer ik bij het opstappen op de 
fiets mijn been niet meer over 
het zadel kon krijgen. Dat dit te 
maken had met het strammer 
worden, drong in eerste instantie 
niet eens tot mij door. Wel was 
het de directe aanleiding om 
een fiets met een lage, zeg maar 
damesinstap, aan te schaffen. 
Het werd een elektrische. 
Gemak dient de (oudere) mens.

Pijnlijk

Nee, de meest pijnlijke 
confrontatie met mijn leeftijd 
kreeg ik na een operatie. Aan 
mijn bed meldde zich iemand 
voor ‘geriatrische nazorg’. 
Toen ik dit hoorde, voelde ik 
mij ineens stokoud. Geriatrie 
op mijn leeftijd? Het bleek 
dat deze aanpak standaard is 
voor patiënten van boven de 
zeventig die aan hun heup zijn 
geopereerd. Toen volgde een 
geheugentest. ‘Wat voor dag 
is het vandaag?’ en ‘Op welke 
afdeling ligt u?’. Ik doorstond 
deze toets cum laude. Ook 
met het onthouden van vier 
voorwerpen had ik geen moeite. 
Mijn buurman had eerder 
dezelfde opgave gekregen. 
Ik had zijn antwoorden door 
de gordijnen heen gehoord. 
Waarschijnlijk had ik een 
geriater in opleiding getroffen. 

Mijn moeder zei vaak: ‘Als je 
niet oud wilt worden, moet je 
je jong ophangen’. Zoals uit 
dit stukje blijkt, heb ik nooit de 
daad bij mijn moeders woorden 
gevoegd. Mijn geheugen is 
nog goed genoeg om bij het 
bridgen aardig mee te komen. 
Wel beleef ik af en toe een 
seniorenmomentje, en dat niet 
alleen aan de bridgetafel. 

Maar zolang mensen mij jonger 
inschatten dan mijn werkelijke 
leeftijd, hoor je mij niet klagen.

IN MEMORIAM 
door HARRY MOCK 

Bij de crematie-
plechtigheid van Peter 
Wegman op 17 februari 

jl. mocht ik van de familie het 
woord voeren. De redactie van 
Dorpspraat heeft mij gevraagd 
een voor publicatie geschikte 
weergave van mijn speech 
te maken. Aan dat verzoek 
voldoe ik graag. Ik heb Peter 
in mijn hart gesloten. Mijn 
toespraakje had als titel: 

‘De lichtjes op de Brink’

In een telefoongesprek had 
Peter mij enige maanden 
voor zijn dood gekscherend 
verweten, dat ik in mijn digitale 
Encyclopedie Muiderberg niets 
over de kerstboom op de Brink 
had geschreven. Ik had hem 
geantwoord dat hij zich vergiste 
en raadde hem aan naar de 
website encyclopediemuiderberg.
nl te gaan. ‘Ik noem de boom 
bij de Vereniging tot Viering 
van Nationale Feesten en ook 
bij diens opvolger, de Stichting 
Muiderbergse Feesten. Je naam 
staat er ook nog bij!’ 
Peter vond het niet genoeg. ‘Er 
is veel meer over te vertellen’, 
kreeg ik als antwoord. 

Ik wilde mijn goede vriend niet 
teleurstellen en nodigde hem 
uit wat meer informatie over 
de boom te sturen. ‘En zoek in 
je digitale archief ook naar wat 

Afscheid van Peter
de lichtjes op de Brink

mooie foto’s van de boom’, 
voegde ik er aan toe. 
Korte tijd later bel ik hem 
terug. ‘Kijk in het lexicon 
eens onder de letter ‘K’ bij 
Kerstboom op de Brink.’ 
Peter is na lezing tevreden 
en ik wist intussen veel 
meer over die ene boom. 
Dat ie al sinds 1962 
wordt verlicht. De eerste 
keer als verrassing 
voor de kerkgangers 
op kerstavond. De 
burgemeester wist van 
niets en was boos. Wie 
gaat de stroom betalen? Ik 
leerde dat de boom geen 
spar is, maar een conifeer. 
Dat het steeds gevaarlijker 
werd in de alsmaar 
groter wordende boom te 
klimmen om de prikkabel 
op te hangen. Dat er 
ledverlichting kwam, 
waardoor het lichtsnoer 
het hele jaar kon blijven 
hangen en klimjongens, 
brandweermannen en 
hoogwerkers niet meer 
nodig waren. 

Een joods gezegde 
luidt: ‘Waar licht is, is 
simche.’ Simche is een 
Jiddisch woord voor 
vreugde of feest. Peter 
was een meester in het 
organiseren van feesten en 
evenementen. Koningsdag, 
Sinterklaasintochten, 
muziekoptredens, de 
kerstmarkt, de 4-mei 
herdenkingen. De 

‘Er is veel 
meer over te 
vertellen over 
die kerstboom’

Peter 

>> 
mogelijk langs de reeds aanwezige infrastructuur 
van de A1 en A6 moet worden geplaatst. 

Dit kan dan alleen aan de zuidkant van de 
A1 aangezien de bestaande verbinding al aan 
de noordkant ligt. Verschillende bewoners 
van woningen aan de zuidzijde van de A1 in 
Muiderberg hebben zienswijzen ingediend waarin 

wordt gewezen op de negatieve gevolgen 
van een tracé aan de zuidkant van de A1.

De complete publicatie is te vinden 
op https://ten.projectatlas.app/diemen-
ens/corridoralternatieven. Er kan in- 
en uitgezoomd worden op het hele 
projectgebied.

zie ook pagina 13  

Detail uit de 
webpublicatie

met 
corridorsuggesties 

voor 
hoogspannings-

leidingen rondom 
Muiderberg

De corridors geven 
nog geenszins aan 

waar het tracé 
komt te lopen. Het 

zegt alleen iets over 
waar het tracé niet 

komt.

Extra hoog-
spannings-

leiding langs 
Muiderberg?

vervolg van pagina 1

foto Johan Smit
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Hommage aan Peter
Van boven naar beneden: 
Kinderfair, Oranjefeesten, 
Brinkpop, Sinterklaas, 
Winterfair en de Kerstspar in 
het licht

lichtjes brandden vaak op de 
Brink. Nooit meer met deze 
wandelende encyclopedie 
kunnen kletsen over ons 
geliefde dorp. En nooit meer 
waardevolle bijdragen krijgen 
voor mijn encyclopedie. Het 
maakt mij onvoorstelbaar 
verdrietig.

En als ik met kerst de lichtjes 
weer in de brinkboom zie 
branden, dan zal ik even 
omhoog kijken en zeggen: 
‘Peter, ik heb je het afgelopen 
jaar gemist, elke dag van de 
week, elke maand van het 
jaar.’ Rust zacht, gabber. Je 
bent nu al een legende. Je 
verdient een stoel in de hemel 
en een blijvend ereteken in 
Muiderberg.

Naschrift: 
Inmiddels is een eerste bijeenkomst 
gehouden met vertegenwoordigers 
van de Stichting Muiderbergse 
Feesten, de Stichting 
Monumentaal en Historisch 
Muiderberg, de Muiderbergse 
vrijwillige brandweer en de 
dorpsraad Muiderberg. De daar 
besproken ideeën voor een ereteken 
voor Peter worden thans nader 
uitgewerkt.

Later gaf hij ruiterlijk toe dat hij flink bij 
de neus was genomen. Het was hem 
bij de voorbereiding wel opgevallen 

dat het nogal druk was in de zaal. En ja, hij 
had ook familieleden gezien die normaal de 
nieuwjaarsreceptie van de Dorpsraad niet 
bezoeken. Maar verder was er niets aan de 
hand geweest met de selectieprocedure voor 
de vrijwilliger van het jaar. Het was een beetje 
geheimzinnig zoals altijd, maar dat hoort erbij. 
Toen wijkwethouder Hugo Bellaart even na 
acht uur het woord nam en melding maakte 

John Haug vrijwilliger 
van het jaar 2023

door HUGO LANDHEER

van het feit dat hij een jaar eerder tijdens zijn 
eerste optreden in functie de prijs had mogen 
toekennen aan Sandra Deuling, stond John met 
een stekker in zijn hand voor in de zaal en was 
bezig een kleine technische onvolkomenheid te 
verhelpen. 

Toen zijn naam werd genoemd, keek hij op. John 
was echt volkomen verrast. Helemaal om de tuin 
geleid! Zelfs door zijn OLO-vrienden! En toen 
viel het kwartje. Hugo Bellaart las voor waarom 
het college van B&W John tot vrijwilliger van 

2023 van Muiderberg had gekozen. 
John heeft een enorm lange staat van dienst op 
tal van terreinen. Hij is al jaren als secretaris 
betrokken bij het werk van de Dorpsraad, lid 
van de redactie van Dorpspraat, beheerder 
van twee WhatsApp buurtpreventiegroepen, 
beheerder van de Facebook pagina van de 
vereniging, actief betrokken bij ‘parasolsessies’ 
op het pleintje voor de Spar, weet heel veel 
en is nooit te beroerd om te helpen bij het 
opruimen van rommel in zijn omgeving. 
Kortom, een voorbeeldig vrijwilliger. Iemand 

die het na zijn pensioen drukker heeft dan 
tijdens zijn werkzame leven! ‘Doei opa’, zeiden 
zijn trotse kleinkinderen Sofie en Finn. 

De vrijwilliger van het jaar was zichtbaar 
verbaasd na de loftuitingen en vooral over 
de spontane familiereünie op deze donkere 
winteravond. De uitreiking van de oorkonde 
en de reproductie van de Echomuur aan John 
Haug markeerde een goed en gezellig begin 
van een nieuw verenigingsjaar voor alle 
aanwezigen. 

Een meester 
in het 
organiseren 
van feesten en 
evenementen 
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Warmtenet 
Muiderberg 
plannen en start

Met bijdragen van

HETTE ZIJLSTRA
HUGO LANDHEER
MERLIJN KOLDENHOF
TJEERD KOOIJ
GERARD BOER

Warmtenet volloop 

Als je een feestje of evenement 
organiseert, wil je weten hoeveel 
gasten of bezoekers je kunt 
verwachten. Zijn er te weinig 

aanmeldingen, dan wordt het evenement 
meestal afgelast. In de weken en dagen 
voorafgaand stijgt de spanning. Op een bepaald 
tijdstip wordt duidelijk of er voldoende 
belangstellenden zijn. 

Zo is het ook bij de aanleg van het 
Muiderbergse warmtenet. De projectgroep is 
al een paar jaar hard aan het werk om uit te 
leggen wat het warmtenet is en waarom het 
interessant is voor de Muiderbergers. In het 
stappenplan Warmtenet Muiderberg wordt 
gesteld dat minimaal 70% van de huishoudens 
in Muiderberg moet deelnemen wil het project 
kans van slagen hebben. Uitgaande van 
1250 huishoudens moeten dus ongeveer 850 
huishoudens meedoen. 

Op het moment van schrijven, begin april 
2024, heeft ongeveer 50% van de huishoudens 
een intentieverklaring ondertekend. Ze 
zien wel wat in het warmtenet! Daaronder 
woningcorporatie G&O, eigenaar van ongeveer 
een vijfde van alle woningen in Muiderberg. De 
belangstelling groeit. 

We hopen van harte dat als u nog twijfelt, we 
u met de informatie op deze pagina’s kunnen 
interesseren voor een overstap! In de komende 
weken en maanden zult u veel meer horen 
over dit ambitieuze plan voor een nieuwe 
energievoorziening voor Muiderberg. Zoals u 
kunt lezen in deze editie van Dorpspraat zijn 
andere dorpen ons voorgegaan. We zijn dus 
niet de eersten en zullen vast niet de laatsten 
zijn. 

Onze huidige energievoorziening piept 
en kraakt. De fossiele brandstoffen 
die we gebruiken zijn vervuilend 
en de voorraad is eindig. Door de 

aanhoudende groei van de wereldbevolking 
neemt de behoefte aan energie voortdurend 
toe. De noodzaak van een energietransitie, de 
overschakeling naar de inzet van hernieuwbare 
vormen van energie, wordt overal in de wereld 
duidelijk gevoeld en in praktijk gebracht. In 
2019 besloot de gemeente Gooise Meren dat hier 
uiterlijk in 2050 de gaskraan wordt dichtgedraaid. 
We moeten dus van het gas af. 

Een van de veelbelovende nieuwe energie-
dragers is water. Behalve een fantastisch drankje 
blijkt het ook bruikbaar als drager van energie. 
Aquathermie is de wetenschap die het gebruik van 
water bij de energievoorziening mogelijk maakt. 
Wij hebben het grote geluk dat water in ons land 
gelukkig - meestal – geen schaarse grondstof is. In 

Muiderberg hebben we een behoorlijke voorraad 
zoet water zelfs binnen handbereik. 

Al sinds een aantal jaren ben ik onder de indruk 
van de mogelijkheden van aquathermie. De 
mogelijkheden om thermische energie uit 
oppervlaktewater te halen zijn enorm. Water 
kan dus een behoorlijke bijdrage leveren aan de 
oplossing van de energietransitie. Verschillende 
onderzoeken hebben inmiddels aangetoond dat 
deze oplossing ook in Muiderberg bedrijfsmatig 
kan worden ingezet. De raad van Gooise Meren 
heeft inmiddels het groene licht gegeven voor 
verdere ontwikkeling van de plannen. 

In dit nummer van Dorpspraat een overzicht van 
de plannen. We hopen dat u ze wilt bekijken. Het 
warmtenet kan wellicht wel iets voor u betekenen! 
Via de bovenstaande QR code komt u op de site 
van warmtenetmuiderberg.nl en daar kunt u in de 
animatie zien hoe het warmtenet werkt. 

Wat kan het warmtenet 
Muiderberg voor u betekenen? 

energietransitie
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Zeven wijken in 
planning voor 
aanleg net

Op het kaartje links ziet u dat 
Muiderberg is verdeeld in 7 wijken 
voor de aanleg van het warmtenet. 
In wijk 1 – Eikenlaan - is in 2021 

al een proeftraject gelegd. In wijk 2 – Van der 
Helstpark – wordt het warmtenet aangelegd 
als de riolering wordt vervangen. Daarvoor 
wordt nu een planning gemaakt. In wijk 3 – 
Buitendijken – worden de leidingen daarna 
gelegd. 
Zodra de aanleg in de eerste wijken is afgerond, 
wordt warmte opgewekt en geleverd via een 
tijdelijke installatie. Volgens planning zou dat 
in de loop van 2025 moeten gebeuren. 
In het dorp komen op verschillende plaatsen 
kleine kastjes. 

Mogelijke locatie 
installatie warmte-
productie in 
Voorland

Op de artist impression van het 
Voorland ziet u waar volgens 
de planning de TEO installatie 
(warmteproductie) zal komen. 

Het is een hele grote warmtepomp die wordt 
ondergebracht in een gebouwtje van 18 x 30 x 5 
meter. 

Het voorlopig ontwerp is bijna klaar. Naar 
verwachting zal de inpassing van dit gebouwtje 
in de omgeving geen probleem vormen. De 
installatie maakt geen geluid en stoot geen rook 
of gassen uit. 

Hoe worden 
de woningen 
in Muiderberg 
aangesloten op het 
warmtenet?

Dat hangt af van uw wensen en de 
situatie in en om uw woning. Na 
voltooiing van de aanleg van het 
warmtenet vormt de plaatsing van 

de warmtewisselaar de belangrijkste stap. Uw 
huidige CV-ketel wordt dan vervangen door 
een warmtewisselaar die zorgt dat de warmte 
van het warmtenet wordt overgezet naar het 
tapwater en de verwarming. 

Een warmtewisselaar is 60 cm breed, 40 cm 
hoog en 30 cm diep. Nadat de warmtewisselaar 
is aangesloten op het warmtenet, volgt de 
aansluiting op uw eigen set met radiatoren 
in huis. De aanvoerleiding bevat water van 
70oC en de afvoerleiding voert water van 
ongeveer 45oC af. Een nette behuizing maakt 
de installatie van de wisselaar compleet (witte 
kader van de afbeelding).

De kosten van aansluiting op het warmtenet, 
inclusief warmte-wisselaar, bedragen € 3.775. 
Die kosten worden volledig gedekt door een 
ISDE subsidie. Als uw ISDE subsidie nog niet is 
gebruikt voor bijvoorbeeld de aanschaf van een 
warmtepomp, is de aansluiting dus gratis. 

Als uw CV-ketel nu op zolder staat, zullen de 
buizen van het warmtenet langs de gevel aan 
de buitenkant worden geplaatst. Als de CV-
ketel beneden staat, worden de buizen voor 
aansluiting onder de grond gelegd. Natuurlijk 
kan blijken dat sprake is van andere wensen 
of eisen. Bouwkundige aanpassingen op basis 
van individuele wensen komen voor uw eigen 
rekening. 

Op de site warmtenetmuiderberg.nl kunt u over 
alle aspecten van de ombouw meer informatie 
vinden. 

4
0
 cm

vervolg op pagina  6  .>>

Ervaringen met 
warmtenetten 
op basis van 
aquathermie elders 
in Nederland
 

Het Muiderbergse plan aquathermie 
te gebruiken als warmtebron is niet 
uniek. Volgens recente berekeningen 
kan aquathermie in Nederland in 

ruim 50% van de warmtevraag en in ruim 50% 
van de koudevraag voorzien. Inmiddels zijn 
ruim 110 aquathermie-projecten gerealiseerd en 
nog eens 140 projecten in verschillende fasen 
van ontwikkeling. 

Via de websites van enkele vergelijkbare 
warmtebedrijven krijgt u een indruk van de 
plaatselijke omstandigheden, de gemaakte 
keuzes en de stand van zaken elders. 
Heeg – warmheeg.nl
Terheijden – traaisenergiecollectief.nl
Wageningen –warmtebedrijfwow.nl

Op warmtenetmuiderberg.nl kunt u nadere 
informatie vinden over de plannen van het 
Warmtebedrijf Muiderberg. 
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Wat gaan we straks 
betalen?

Dat is een van de belangrijkste vragen. 
Iedereen heeft de laatste jaren te 
maken gehad met een aanzienlijke 
stijging van de prijs van energie. Al 

of niet in samenwerking met energiecoaches 
van Wattnu zijn in bijna alle woningen in 
Muiderberg maatregelen genomen om het 
energiegebruik zoveel mogelijk te beperken. Na 
de schrik van de recente stijging van de prijzen 
is iedereen blij dat de zachte winter niet voor 
enorme nieuwe uitgaven heeft gezorgd. 

Op grond van artikel 22 van de Wet op de 
Collectieve Warmte (WCW) die in 2025 
van kracht wordt, is het warmtebedrijf 
Muiderberg een ’warmtegemeenschap’. 
Binnen een dergelijke organisatie liggen 
zeggenschap en eigendom in handen van 
de lokale eindgebruikers. Er is sprake 
van ‘open en vrijwillige deelname’ aan 
een warmtegemeenschap. Afnemers van 
warmte worden automatisch lid van de 
warmtegemeenschap. 

Warmtenet Muiderberg heeft altijd gesteld dat 
niemand meer zal gaan betalen dan hij of zij 
anders betaalt. Dit is natuurlijk ook afhankelijk 
van het energiecontract wat u heeft afgesloten. 
Bij alle berekeningen door Warmtenet 
Muiderberg is uitgegaan van de gasprijs van 
december 2023, namelijk € 1,50/m3.
De prijs die Warmtenet Muiderberg in rekening 
gaat brengen, wordt bepaald op basis van 
een vast en een variabel deel. In het vaste 
deel van het tarief worden onder andere de 
kosten van aanleg en financiering verrekend. 
Doelstelling is het vaste deel van het tarief op 
een niveau te houden dat het Warmtebedrijf 
Muiderberg nodig heeft om aan zijn financiële 
verplichtingen te voldoen. 
Het variabele deel van het tarief wordt bepaald 
door de tarieven die de ACM (Autoriteit 
Consument en Markt) jaarlijks vaststelt. 
Nu speelt daarin de gemiddelde gasprijs 
nog een belangrijke rol. Straks wellicht niet 
meer. In ieder geval kunnen de leden van 
de warmtegemeenschap meebeslissen over 
de hoogte van het tarief, en zal de prijs 
geïndexeerd worden op de inflatie, en niet 
volledig afhankelijk van de gasprijs. 

Over de prijs die het Warmtenet Muiderberg 
in rekening gaat brengen, is inmiddels een 
eerste calculatie gemaakt (zie Vergelijking 
hiernaast) nog niets met zekerheid te zeggen. 
Binnenkort zal een rekentool op de website 
warmtenetmuiderberg.nl worden geplaatst. 
Daarmee kunt u de gegevens over uw huidige 
energieverbruik invoeren en die vergelijken 
met die van het Warmtebedrijf. Pas dan komt 
er voor de meesten van ons waarschijnlijk iets 
meer duidelijkheid. Hoe meer inwoners van 
Muiderberg meedoen, des te groter de kans 
dat de prijs die we straks voor energie betalen, 
meevalt. 

Inmiddels hebben al enkele tientallen Muiderbergers de overstap gemaakt. Ze zijn van het gas 
af. Ze hebben een warmtepomp geïnstalleerd, een nul energiehuis laten bouwen of een andere 
oplossing gevonden. Die pioniers hebben een keus gemaakt voor een toekomstbestendige 
energievoorziening. 

De meerderheid van de Muiderbergse bevolking is nog niet zo ver. Hoe beslis je over deze 
ingewikkelde materie? Op warmtenetmuiderberg.nl/eigen-warmtepomp-vs-warmtenet staat een mooi plaatje 
waarin de voor – en nadelen tegen elkaar worden afgewogen. Een van de belangrijkste conclusies is dat 
voor Muiderberg op de lange termijn een warmtenet op basis van aquathermie een goede keus is. 

Een eigen warmtepomp

• Een warmtepomp kost – afhankelijk van de 
grootte van je huis – vele duizenden euro’s

• Overstappen op eigen tempo, keuze en 
onderhoud in eigen hand

• Een warmtepomp moet na ca 15 jaar vervangen 
worden

• Kan alleen in goed geïsoleerde huizen, in veel 
gevallen zijn grote aanpassingen nodig

• Capaciteit elektriciteitsnet Muiderberg 
onvoldoende voor 1.273 losse warmtepompen

• Per huis gaat het stroomverbruik fors omhoog en 
saldering met zonnepanelen wordt afgebouwd

• Luchtwarmtepompen kunnen geluidoverlast geven
• Er moet voldoende ruimte beschikbaar zijn op de 

gevel of in de tuin
• Voor tapwater is een buffervat nodig
• Veel uitzoekwerk voor jezelf

Meedoen met Warmtenet

• Iedereen kan meedoen. De aansluiting kost dankzij 
de ISDE subsidie € 0

• Gezamenlijk overstappen: minstens 70% van de 
huishoudens

• Het warmtenet gaat wel 50 jaar mee
• 80% van de woningen kan zonder extra isolatie 

meedoen
• De capaciteit elektriciteitsnet Muiderberg is 

voldoende voor een collectief warmtenet
• Warmtenet Muiderberg levert warmte tegen een 

aantrekkelijke prijs
• Geluidloos en geen apparaten in tuin of aan gevel
• Een afleverset vervangt de huidige CV-ketel en 

neemt geen extra ruimte in
• Tapwater automatisch in het systeem, geen extra 

buffervat nodig
• Gratis hulp en advies
• Bij standaard aansluiting wordt alles voor je 

geregeld

Maken we samen de transitie of doet u 
het alleen?

energietransitie

• Bij de berekeningen van de variabele gaskosten is 
uitgegaan van de all-in prijs van € 1,50/m3 (dec 
2023). Vaste kosten zijn incl. onderhoud en afschrijving 
CV-ketel. 

• De totale warmteprijs van Warmtebedrijf Muiderberg 
is opgebouwd uit vaste kosten (vastrecht, meetkosten, 
huur warmtewisselaar incl. onderhoud en reparatie) en 
de verbruikskosten per Gigajoule (GJ).

• Berekeningen zijn globaal en gebaseerd op 1 GJ 
voor ~32 m3 aardgas en de 2024 prijs van het 
Warmtebedrijf van € 47/GJ.

Vergelijking 
kosten gasnet 
versus warmtenetAlle huizen-

bezitters 
kunnen 
meedoen, de 
aansluiting 
is kostenloos 
dankzij 
de ISDE 
subsidie van 
de overheid

Warmtebedrijf 
Muiderberg is 
een ’warmte-
gemeenschap’

GASNET WARMTENET

variabel vast totaal variabel vast totaal

m3/jaar € p/m € p/m € p/m GJ/jaar € p/m € p/m € p/m

1000 126 52 178 32 119 50 169

1500 189 52 241 57 179 50 229

2500 315 52 367 63 299 50 349

3000 388 52 430 95 359 50 409
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Water IJmeer ‘de’ bron voor het 
Warmtenet Muiderberg met 
opslag in diepe ondergrond op 
land

Meer weten over 
aquathermie?

Ga naar de website van 
Warmtenet Muiderberg 
voor een informatie-
video vimeo.com/523446756.

Bestuur en 
organisatie

Het is een megaklus om een 
warmtenet uit de grond te stampen. 
Een goede organisatie is dus heel 
belangrijk. Het warmtenet wordt 

georganiseerd als een coöperatief bedrijf. Dit 
betekent dat alle deelnemers zeggenschap 
hebben via de ledenvergadering. Iedereen die 
deelneemt in het warmtenet in Muiderberg kan 
straks zijn of haar zegje doen over de jaarlijks 
vast te stellen tarieven, de investeringen en 
andere belangrijke besluiten van het bedrijf. 

Specialisten van Kelvin, een bedrijf dat veel 
ervaring heeft bij het exploiteren en realiseren 
van warmtenetten, helpen bij de realisatie en 
exploitatie van het Warmtebedrijf Muiderberg.
Op dit moment is Wattnu (energiecoöperatie 
Gooise Meren) enig eigenaar van het 
Warmtebedrijf Muiderberg BV. Het Warmtenet 
is een coöperatie hetgeen betekent dat de 
leden via Wattnu zeggenschap hebben 
over belangrijke beslissingen. Wanneer het 
warmtebedrijf operationeel is, kunnen leden via 
een aparte ledenvergadering invloed uitoefenen 
over meerjarenplannen, tariefstelling en grote 
investeringen.

Het warmtebedrijf heeft geen winstoogmerk 
en zal de gemaakte kosten doorberekenen op 
basis van ‘kostprijs plus’. Omdat de gemeente 
Gooise Meren de financiering van de aanleg 
van het warmtenet faciliteert, krijgt zij ook 
medezeggenschap in het warmtebedrijf. 

In de komende maanden zullen de 
onderwerpen die in de intentieverklaring 
met de gemeente van 22 maart 20204 zijn 
vastgelegd, worden uitgewerkt. De afspraken 
worden vervolgens voorgelegd aan en 
besproken in de ledenvergadering.

Informatie en 
voorlichting

Bewonersavonden Warmtenet Muiderberg
Op maandag 27 mei en maandag 17 juni 2024 
worden tussen 19.30-22.00 uur in het ONS 
gebouw informatiebijeenkomsten georganiseerd. 

Programma
19.30   Inloop met koffie en thee
20.00   Welkom door gespreksleider 

Bert Volkering   
20.05   Discussie met 

• bestuurders Miel Janssen en/of Hette 
Zijlstra (Warmtebedrijf Muiderberg) 
en Barbara Boudewijnse (gemeente 
Gooise Meren)

• projectleiders Peter de Raad 
(gemeente Gooise Meren) en Jort 
Meijer (Warmtebedrijf Muiderberg)

• inwoner Marc Diks (Wattnu)

Over de vragen
• Is het warmtenet echt een goed idee?
• Hoe wordt het warmtenet 

georganiseerd? Kan ik mee beslissen?
• Wat is de planning? Wanneer gaan 

we van het gas af?
• Welke keuzes heeft u en wat moet u 

regelen?

21.30   Napraten met hapje en drankje
22.00   Afsluiting

Voor 
Muiderberg 
is op de lange 
termijn een 
warmtenet 
op basis van 
aquathermie 
een goede keus 



advertenties

Versa infopunt 
in De Rijver

Vanaf 15 mei iedere woensdag van 15.30 tot 16.30 uur 
(m.u.v. schoolvakanties).

OPENING woensdag 8 mei van 14.30-16.30 uur

Caroline Kempkes, sociaal werker opbouwwerk, en Pietje Vlot, Vrijwilligerscentrale, 
gaan graag met u in gesprek. Kom langs als u ideeën heeft voor uw buurt 

en/of info wil over onze activiteiten in Muiden en Muiderberg. 

Meer weten over mogelijkheden voor vrijwillige inzet? Gewoon kennismaken? 
Ook dan bent u van harte welkom. Een gratis hapje en drankje staan voor u klaar.

NNiieeuuww

  

 

EcoDuo Company 
Voorheen Gana installatie bureau / Onderhoudsbedrijf de Beere 

Duurzame installaties   
 

• Airconditioning  
• Centrale verwarming 
• Warmtepompen 
• Zonnepanelen 
• Landelijk erkend 

M.E. de Haan  A.R. de Beere 
Frans van Mierislaan 9 
1399 GD Muiderberg 
Mobiel Mark : 06 2210 7070  
Mobiel Arjan : 06 5360 1597 
E-mail info@ecoduo.nl 
www.ecoduo.nl 
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leerlingen van de Meerstroom aan het woord  
COLUMN
JANNEKE VAN DER HORST

Muizenissen

Iemand appte me over een 
muizenprobleem, een paar 
straten verderop. En met de 
buurtkat op schoot moest ik 
denken aan die ene kat, van 
lang geleden, die ik had leren 
kennen in mijn eerste kamer in 
Amsterdam. 

Het was een kamer in een net 
appartement, in een nette straat, 
mijn ouders waren zeer tevreden 
over het parkeergemak. Maar in 
de winter was de straat grauw, 
zelfs het licht uit de huizen 
kon de straat niet opvrolijken. 
Ik bracht mijn dagen zo veel 
mogelijk door in het centrum, 
mijn avonden nog meer. Als ik ’s 
nachts de straat in fietste, sloeg 
het geluid van mijn ratelende 
kettingkast heen en weer tegen 
de huizen. 

Ook binnen was het grauw. In 
het huis werd weinig gelachen. 
De huisgenoot en ik leefden 
ieder in onze eigen kamer, 
ze groette me met tegenzin, 
negeerde mijn vrienden, nam 
haar avondmaal op haar bed 
en kwam alleen tot leven als ze 
sprak over de jacht op muizen. 
Ze had voor me uitgerekend 
hoeveel het er binnen een 
maand zouden zijn. En binnen 
een half jaar. Ze leerde me 
veel over muizen vangen. 
Muizenvallen die je evenwijdig 
aan de muur zet, vangen de 
meeste muizen. Soms ving 
ik er vier per week. Met de 
keukentang van de huisgenoot 
gooide ik de dode muizen uit 
het raam. En daarna borg ik die 
tang weer op in haar la. 

Op een dag bracht de 
huisgenoot een kat in huis, 
die overbodig was geworden 
in haar ouderlijk huis. Ze had 
hem kaalgeschoren omdat ze 
allergisch was. Ze negeerde 
het beest, zoals ze het daglicht 
negeerde. Ze gaf hem alleen 
wat eten en duwde hem haar 
kamer uit. Vol afschuw aaide 
ik ’s nachts de naakte huid van 
een eenzame kat. Hij sliep dicht 
tegen me aan om het warm te 
krijgen. Maar de kat joeg de 
muizen weg, en daarmee onze 
enige gespreksonderwerp. 

Ik heb geen idee wat er met de 
kat gebeurd is, op een dag was 
hij weg en sprak de huisgenoot 
alleen nog in geval van nood. 
De muizen kwamen terug 
maar niet sneller dan ik was 
vertrokken.

De redactie van 
Dorpspraat wilde 
graag weten hoe de 

leerlingen over de plannen 
voor de nieuwbouw hoorden 
en wat ze ervan vinden. Dus 
vroegen we directeur Tania 
Dingenouts of dat mogelijk 
was. Zij vond dit een prima 
idee en op dinsdag 12 
december 2023 maakten we 
kennis met de bijna voltallige 
leerlingenraad. Adjunct 
- directeur Inge de Groot 
vertelt dat de raad bestaat 
uit twaalf leerlingen. Ze 
komen uit de groepen 5 tot 
en met 8. Leerlingen die in 
de raad willen, stellen zich 
verkiesbaar en moeten in de 
klas vertellen waarom ze dat 
willen. 

Op 12 december 
kwam de raad voor 
het eerst in nieuwe 
samenstelling bijeen. 
Alle leerlingen hadden een 
keurig informatiemapje voor 
zich. Daarin onder andere 
de tekst van de belofte die ze 
hadden afgelegd. Ze beloven 
onder andere dat ze spreken 
namens alle leerlingen van 
KC de Meerstroom. Eén van 
de leerlingen had zelfs het 
artikel over de nieuwbouw 
in Dorpspraat 11 gelezen. 

Onze eerste vraag 
was: wat vinden jullie 
van de plannen? Meteen 
gingen overal rond de tafel 
vingers omhoog. Iedereen 
is blij met dit plan. Janne 
heeft op de Oranje Nassau 
school gezeten en is naar de 
Meerstroom verhuisd. Zij 

vindt het een prima idee. 

Pippa vindt het fijn omdat het 
huidige gebouw wel een beetje 
oud wordt en volgens Siem zijn 
de klassen aardig vol. Een nieuw 
gebouw is dus best nodig. 

Veel lof voor de tekeningen van 
het architectenbureau. Vooral 
de brede trap in de hal die op 
allerlei manieren kan worden 
gebruikt, vinden ze mooi. 

Weten ze al hoe de ruimte 
om de school wordt 
ingericht? Nog niet precies 
maar ze zijn blij dat het er heel 
groen uitziet. Ze hopen op 
een groot schoolplein met een 
voetbalkooi, een klimboom met 
zachte grond zonder grind zodat 
het geen pijn doet als je een keer 
valt, zegt Rhys. Veel ruimte is de 
algemene wens. 

Hoe hoorden jullie van 
de plannen? Bénine zegt dat 
haar juf in de klas vertelde van 
de plannen en Wolter hoorde 
het toen hij met zijn groep naar 
gym (in de buurt van de nieuwe 
locatie) liep. 

Alle leerlingen zijn dus 
enthousiast over de plannen. 
Ook al is het nog maar de 
vraag hoeveel leden van de 
huidige leerlingenraad nog op 
de Meerstroom zitten als het 
nieuwe gebouw in gebruik 
wordt genomen. Maar dat vindt 
niemand een probleem. Ze zijn 
vooral blij dat de bouw doorgaat. 
Best wel spannend zo’n mooie 
nieuwe school!

Leerlingenraad blij 
met plannen voor 
nieuwe school

De leerlingenraad. Rij boven vlnr: Janne, Siem, Benthe, Wolter, Thijmen, Bénine. Rij onder vlnr: Stach, Pippa, Roemer, Rhys en Joep. Afwezig 
maar hoort wel bij de leerlingenraad: Joy - foto Inge de Groot

In editie 11 van 
Dorpspraat plaatsen 

we op pagina 10/11 
een artikel over de 

plannen voor de 
nieuwbouw van het 
KC De Meerstroom. 

Na jaren van overleg 
tussen allerlei 

instanties ging de 
gemeenteraad van 
Gooise Meren op 

20 september 2023 
akkoord met een 

wijziging van het 
bestemmingsplan. 
Goed nieuws dus 

voor de leerlingen en 
hun ouders, al zal het 

nog wel even duren 
voor het nieuwe 
gebouw er staat.

door HUGO LANDHEER

‘Het 
huidige 
gebouw 
wordt wel 
een beetje 
oud’

Pippa

‘We hopen 
op een 
groot 
schoolplein 
met een 
voetbal-
kooi, een 
klimboom 
met zachte 
grond 
zonder 
grind zodat 
het geen 
pijn doet 
als je een 
keer valt’

Rhys

Leerlingenraad blij 
met plannen voor 
nieuwe school
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COLUMN GERARD BOER

Postuum rondje 

Vaak met ‘mijn Willy’ in het 
weekend een rondje Muiderberg 
gelopen. Het laatste jaar liep 
ik achter een rolstoel en veel 
doordeweeks. Mijn schatje kon 
de benen slecht gebruiken. Bleef 
genieten met die rolstoel. Willy - 
bekend als juffrouw Willy - heeft 
op 13 april het leven vaarwel 
moeten zeggen. Deze column 
was toen al geschreven als 
‘Rondje rolstoelen’, een verslag 
van een middagje wandelen. Nu 
dus als postuum verslag.

Ons rondje van 25 februari 
begint met wind in de rug 
bij de groene berg via het 
schelpenpad naar de Googweg. 
Heerlijk die open ruimte!!! 
Op het fietspad richting Brink, 
paardendrollen ontwijkend, 
naar de Echolaan en ook daar 
drollen omzeilen. Je krijgt 
er ook medelijden met de 
aanwonenden die daar hun 
auto’s in modderplassen moeten 
parkeren. 
Verder effe duwen het Kerkpad 
op en dalen voor het mooiste 
uitzicht tussen de bomen 
op het weidse IJmeer. Een 
vakantiegevoel roept dat bij 
ons beide op en euforie over 
ons dorp. Op de kerktoren nog 
steeds de Oekraïense vlag ‘on 
top’ (houdt de afschuw aan die 
z.g. speciale militaire operatie 
van moordenaar Poetin levend).
Het asfalt van de waterkant 
is flink verzakt door de hoge 
waterstand van januari, en op 
één plek zelfs ingestort. Moet 
de rolstoel wel goed sturen om 
niet door de zwaartekracht in 
het water te belanden. Effe een 
kop koffie bij de Zeemeeuw. 
Buiten onder de luifel! Wat een 
toplocatie! 
En dan weer verder langs het 
water. Voorheen moest ik ter 
hoogte van de midgetgolfbaan 
de rolstoel achter me aan 
trekken door het zand. Na een 
e-mailtje naar de wijkadviseur 
is het asfalt nu zandvrij. Dank 
Corrie Wiegmans!
Weer effe knokken op de steile 
helling naar de Nienhuis Ruijs. 
Over de dijk rollen richting 
Tesselschade zou leuk zijn maar 
een afrit is er niet. Dus met een 
bochtje naar het Schoutenpad 
(breed genoeg voor de rolstoel) 
om er toch te komen. Dan de 
afdaling van de Willemslaan. 
De 3 ganzen van de Bliekwijk 
groeten maar ook zorgen hun 
verse uitwerpselen niet onder de 
wielen te krijgen. Erfgooierslaan 
38 blijkt nog onbewoond, de 
toekomstige inwoners vliegen 
wellicht nog rond in Afrika!
En zo terug naar onze startplek, 
De Florisberg. 
Vandaag geen hondendrollen 
hoeven te ontwijken!

Knotsgek geknot 
maar nieuwe knotploeg  voortvarend van start

beheer van de knotwilg valt verkeerd maar pakt goed uit

MILIEU 
door HUGO LANDHEER 

Op 15 december jl. was er ineens 
reuring in de Facebookgroep van 
Natuur in Muiderberg. Een vroege 

wandelaar ontdekte dat langs het schelpenpad 
een knotploeg van de gemeente een aantal 
knotwilgen op zeer rigoureuze wijze had 
behandeld. Ze waren onthoofd en niet geknot. 
Ze zette het bericht op Facebook en meteen 
werd groot alarm geslagen. 
 
Knotwilgen compleet afgezaagd!

Die middag vervoegden Thijn Westermann 
en Albert Woortman van Groen Muiderberg 
zich op het schelpenpad bij de zaagploeg 
van de gemeente voor overleg. ‘Het was 
inderdaad nogal schokkend,’ stelt Albert 
enige weken later. ‘De ploeg van Beheer en 
Service had de knotten van 29 knotwilgen 
compleet afgezaagd en daarmee het resultaat 
van jaren geduldige arbeid van hun oudere 
collega’s in één klap teniet gedaan. Van 
de voor het pad beeldbepalende bomen 
waren slechts troosteloze stompen over. Het 
werk werd stilgelegd. De voorman van de 
ploeg verdedigde het beleid. De ploeg was 
al een hele week aan het snoeien en moest 
voortdurend in een bepaalde houding werken: 
‘het werk werd te zwaar’. 

organiseren. Hij nam contact op met knotgroepen in de omgeving voor 
advies. ‘We wilden alles goed regelen’, legt hij uit. ‘ Ik wilde achterhalen hoe 
zij het werk, gereedschap, de veiligheid en afstemming met de gemeente 
georganiseerd hebben. Stichting Landschap Noord Holland bleek gereedschap 
en veiligheidsvoorzieningen uit te lenen aan de door mij bezochte knotgroepen 
Uithoorn, Wijde Meren en Nardinclant Landschapsbeheer. Zij konden ons ook 
voor de maanden februari en maart nog van zagen, takkenscharen, ladders, 
helmen en EHBO-kist voorzien.’ 

Troosteloze 
stompen: 
‘Afzagen is 
geen knotten’

Thijn Westermann

Hoe dan ook, afzagen is iets heel anders 
dan knotten en Thijn nam contact op met 
de bomenstichting en de knotploeg van 
Natuurmonumenten voor een second 
opinion over het verlies van natuur- en 
landschapswaarde. Gelukkig verliep het 
contact met Marco Voogd, interim hoofd 
Groenvoorziening bij Gooise Meren en zijn 
collega Albert Hoogenkamp prima. Enkele 
dagen later vond officieel overleg plaats in het 
Rechthuis. 

 
Vrijwilligers gezocht en gevonden

Voornaamste vraag was: hoe kon dit 
gebeuren en hoe kunnen we voorkomen dat 
zoiets nogmaals gebeurt? Namens Groen 
Muiderberg stelde Albert voor een oproep 
te doen om te zien of voldoende vrijwilligers 
beschikbaar waren om een eigen knotgroep op 
te richten. In samenwerking met werknemers 
van de gemeente konden de leden een 
bijdrage leveren aan het onderhoud van de 
260 knotwilgen in en om Muiderberg. 

De eerste oproep op de Facebookpagina 
Natuur in Muiderberg was meteen raak. 
Binnen enkele dagen meldden zich 
acht inwoners. Vervolgens ging Albert 

Stichting 
Landschap 
Noord Holland 
kon helpen met 
instructie en 
materiaal

Een knots- of een knotwilg?
foto’s Gerard Boer
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Over de wilg 

De wilg is een boomsoort die overal in 
de wereld gedijt in waterrijke streken. De 
knotwilg is een type dat veel in Nederland 

voorkomt en belangrijk voor de biodiversiteit 
als vroege leverancier van stuifmeel, nectar 
en nestelgelegenheid. Omdat het hout vrij 
zacht is, kunnen wilgen snel scheuren. Dus 
moeten ze kort worden gehouden als ze 

eenmaal geknot zijn. Vooral in het westen 
van ons land werden knotwilgen vanouds 

geplant door boeren omdat de takken voor 
vele doeleinden bruikbaar waren. Er konden 
manden of fuiken van worden gevlochten. 
De knotwilg is een kenmerkend onderdeel 
van het Nederlandse landschap geworden; 

cultuurhistorisch erfgoed! 
Overal in West – Nederland zijn groepen 
vrijwilligers actief bij het onderhoud van 
de bomen. De knotgroep Muiderberg is 
bereikbaar via knotgroepmuiderberg@
gmail.com en oproepen worden ook 

gedeeld via de Facebookpagina van Natuur 
in en om Muiderberg. De groep heeft 

een eigen WhatsApp groep. Vrijwilligers 
van Groen Muiderberg zetten zich ook in 
bij andere natuurbeheerklussen in en om 

Muiderberg. Sommigen werken op de tweede 
zaterdag van de maand in het Echobos 
en nemen deel aan de werkzaamheden 

op Natuurwerkdag, de eerste zaterdag in 
november of verlenen hulp bij het opzetten 

van ringslangbroeihopen.

Knotsgek geknot 
maar nieuwe knotploeg  voortvarend van start

 
Aan de slag 

Inmiddels was het groepje 
van acht leden uitgegroeid 
tot een heuse knotploeg van 
achttien actieve leden. Daarmee 
was Groen Muiderberg een 
nieuwe werkgroep rijker. De 
leden kwamen voor het eerst 
bijeen op het Wilgenlaantje 
(Schelpenpad) op zaterdag 3 
februari. De bijeenkomst begon 
met een uitvoerige bespreking 
van de instructies voor veilig 
werken. Vervolgens werden 
in de rij van de negentien 
gespaarde knotwilgen zes 
wilgen om en om geknot. Geen 
slecht resultaat voor de eerste 
dag! Een aantal takken werd 
apart gelegd voor gebruik 
in de wilgenvlechtheg in het 
Echobos. De opruimploeg 
van Beheer en Service die 
maandag het restmateriaal 
kwam afvoeren, vervoerde die 
takken op ons verzoek naar het 
Echobos. 

Knotploeg met middelen voor de 
toekomst
 
De inzet van de vrijwilligers had nog een 
ander positief resultaat. De gemeente heeft een 
materiaalcontainer van 2x2 meter besteld met 
allerlei gereedschap en materiaal. De container 
wordt neergezet op plekken waar vrijwilligers 
onderhoudswerkzaamheden uitvoeren. Op zaterdag 
20 april is de container officieel in gebruik genomen 
tijdens een buurtparticipatie in het Oosterpad in 
Bussum. 

Inmiddels is duidelijk dat het initiatief tot oprichting 
een Muiderbergse knotgroep een succes was. Al 
was de aanleiding ongelukkig, een groep inwoners 
van de gemeente heeft met veel plezier als knotter 
gewerkt in goede samenwerking met personeel van 
Groenbeheer van Gooise Meren. Komende tijd wordt 
bekeken hoe deze samenwerking de komende jaren 
verder vorm kan krijgen. 
 Gebak van 

Gooise 
Meren 
beloning 
voor de 
werklust

De laatste twee 
zaterdagochtenden van februari 
werden de wilgen langs het 
fietspad aan de noordkant 
van de Googweg onder 
handen genomen. Het fietspad 
werd afgezet met duidelijk 
gemarkeerde dranghekken 
en waarschuwingsborden 
die Gooise Meren voor de 
knotgroep had klaargezet, 
zodat fietsers en vrijwilligers 
elkaar niet konden hinderen 
en gevaarlijke situaties werden 
vermeden. Marco Voogd 
kwam zelf een kijkje nemen 
bij de eerste werkdag op het 
Wilgenpaadje en was zo onder 
de indruk van de werklust van 
de vrijwilligers dat hij gebak 
bestelde voor de volgende 
bijeenkomst. Inmiddels hebben 
de leden van de knotgroep ook 
nieuwe wilgenstekken geplant 
op plekken waar de afgelopen 
jaren knotwilgen dood zijn 
gegaan.

Van boven naar onder
Marco Voogd, interimhoofd 

Groenvoorziening Gooise Meren, 
bezoekt de knotters op het Glaspad 

Knotters Janine en Edith aan het werk 
op de Googweg

De materiaalcontainer beschikbaar 
voor de knotploeg

 



advertenties

Duurzaam en 
gasloos

uw woning 
verwarmen

energieschutting,
stille warmte uit de lucht en de zon!

PVT: zonnepanelen met 
thermodules, ook mogelijk onder 
bestaande zonnepanelen

optisolar.nl   -   tel +31 332 091 010   -   info@optisolar.nl

Informatie over de mogelijkheden 
op het gebied van euthanasie

Lezing door Ruud Bos (NVVE)
Maandag 3 juni 2024 | 15:00-17:00 uur

De Kazerne in Muiden

Themabijeenkomst

 

Tijdens deze lezing geeft Ruud Bos (NVVE) antwoord op vragen die 

leven bij mensen die meer willen weten de mogelijkheden op het gebied 

van euthanasie en bij hun familie en naasten. 

Vragen als: Hoe ga je om met de wens om tot een levenseinde te willen 

komen? Welke mogelijkheden en keuzes heb ik? Wat nu als je twijfels 

hebt? Wat is een wilsverklaring?

Toegang gratis | inloop vanaf 14.30 uur 
 Reserveer snel want vol = vol! 

Meer info en reserveren op versawelzijn.nl/activiteiten 
.

’Ik heb de NVVE zo’n 
vijftien jaar geleden het 

ziekenhuis binnengehaald 
voor een presentatie, want 
ik wilde weten hoe wij als 
professionals patiënten 

beter konden begeleiden 
bij en informeren over 

euthanasie. Ik was altijd al 
geboeid door het 

onderwerp dood en 
overlijden en heel erg 
voorstander van het 

behouden van je eigen 
regie rondom het 

levenseinde. Bij die 
presentatie dacht ik: wauw! 

Dat is mooi 
vrijwilligerswerk. Dat ga ik 
doen als ik met pensioen 

ben. En ziedaar!’ 

Ruud Bos:



|13|Dorpspraatmei 2024 - editie 12

Extra hoogspannings-
verbinding langs 
Muiderberg

MILIEU
door MICHIEL KOEKKOEK

Door vele bewoners van Muiderberg en Muiden is 
in diverse zienswijzen de onwenselijkheid van een 
mogelijk hoogspanningstracé door de Noordpolder 

aangegeven en zijn alternatieven aangedragen die vooral 
zo dicht mogelijk langs de reeds aanwezige infrastructuur 
van de A1 en A6 zouden moeten lopen. Dit kan dan 
alleen aan de zuidkant van de A1 aangezien de bestaande 
hoogspanningsverbinding al aan de noordkant ligt. 
Daarnaast zijn door de bewoners die aan de zuidzijde van 
de A1 in Muiderberg wonen zienswijzen ingediend met de 
negatieve effecten van een tracé aan de zuidkant van de A1.

Corridors van Tennet

Op dinsdag 19 maart 2024 kwam TenneT uiteindelijk met de 
publicatie van de onderzoeksgebieden (de zgn. corridors, zie 
paarse gebieden op de plattegrond) waarop de dikke rode 
streep de bestaande hoogspanningsverbinding aangeeft.
De corridors geven nog geenszins aan waar het tracé komt 
te lopen; het zegt alleen dat het tracé ergens in deze corridor 
komt te lopen. Wel kan worden vastgesteld dat, als voor de 
corridor paars-noord wordt gekozen, de verbinding tussen 
Googweg 10 en 12 komt te lopen. Aangezien de afstand 
tussen deze 2 woningen 200 meter is, is de afstand tot het hart 
van de verbinding 100 meter maar tot de draden nog minder. 
Minstens 5 woningen, alsmede de manege en de tennisbanen, 
komen binnen een afstand van 200 meter te liggen.

Burgerinitiatief van bewoners Googweg 
presenteerden alternatief 

Een aantal bewoners langs de Googweg en Zuidpolderweg 
heeft begin maart 2024 al het initiatief genomen tot een 
Burgerinitiatief waarin specifiek een tracé (dunne rode streep 
met nummers) wordt beschreven ten zuiden van en dicht 
langs de A1. Van 1 tot 2 loopt de verbinding bovengronds 
pal ten zuiden van de A1, van 2 tot 3 loopt de verbinding 
onder de Flevolijn en A1 door en van 3 tot 4 langs A6 en over 
of onder de A6 door. Een keuze voor dit tracé betekent een 
keuze voor corridor paars-zuid. De afstand van het hart van 
dit tracé tot de dichtstbijzijnde woning is 200 meter, tot drie 
andere woningen is deze afstand 300 meter.

De initiatiefnemers hebben op de Openbare 
Bestuursvergadering van de Dorpsraad op 7 maart, waar 
ook de betrokken wethouder Hugo Bellaart aanwezig was, 
hun voorstel gepresenteerd. De Dorpsraad is gevraagd 
achter dit voorstel te gaan staan. Na raadpleging van de 
Dorpsraadleden bleek dat een overgrote meerderheid 
daarvoor is. Derhalve staat de Dorpsraad achter het voorstel 

Tennet neemt voorstel mee

Op Woensdag 20 maart j.l. heeft TenneT op een Politieke 
Avond op het gemeentehuis de stand van zaken tot dat 
moment gepresenteerd aan de raadsleden. TenneT gaf aan 
aangenaam verrast te zijn door het Burgerinitiatief en dat het 
liever samenwerkt met burgers dan er tegenover te staan. 
Daarom neemt TenneT het voorstel mee in de studie.
.
In juli wil TenneT een concept-rapportage aan de lokale en 
provinciale overheden presenteren. Deze krijgen dan tot 1 
december 2024 de gelegenheid om al dan niet gezamenlijk tot 
een aanbeveling te komen voor een voorkeursalternatief.

In het eerste kwartaal van 2025 maakt de minister van EZK 
een keuze voor een voorkeursalternatief. Dan is al een keuze 
gemaakt tussen een corridor ten noorden van de A1 of ten 
zuiden van de A1.
Het voorkeursalternatief wordt gepubliceerd in combinatie 
met de Milieu Effect Rapportage en Integrale Effect Analyse. 
Hierop kunnen weer zienswijzen worden ingediend.
In de loop van 2025 wordt in de voorkeurscorridor het 
exacte tracé vastgesteld.

Blijvend overleg met Dorpsraad en 
Burgerinitiatief

In de tussenliggende periode zal de Dorpsraad met de 
bewonersgroepen in gesprek blijven en zal door intensief 
overleg met Tennet en rekening houdend met de technische 
mogelijkheden gepoogd worden om tot een voor iedereen 
acceptabel tracé te komen.
In het komende november nummer bericht ik u verder.

Zie complete publicatie op ten.projectatlas.app/diemen-ens/
corridoralternatieven. Er kan in- en uitgezoomd worden op het 
hele projectgebied.

nee, geen hoogspanningskabels in de noordpolder!

TenneT 
gaf aan 
aangenaam 
verrast te 
zijn door 
het Burger-
initiatief

Rode lijn is het alternatief 
voor de hoogspanninglijnen 
rond knooppunt Muiderberg
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CULTUUR 
door KEES BOER 

In het weekeinde van 11 en 12 mei 
vindt tussen 11 en 17 uur een bijzonder 
evenement plaats in Muiderberg in de vorm 
van een kunstroute. Deze wordt om het 
jaar georganiseerd door het kunstcollectief 

Muiden/Muiderberg (KCMM), de ene keer in 
Muiden en de andere keer in Muiderberg. Het 
merendeel van de getoonde kunst komt van 
kunstenaars uit de gemeente Gooise Meren. Het 
kunstcollectief bestaat dit jaar 25 jaar en dat was 
aanleiding burgemeester Ter Heegde te vragen 
de route te openen op vrijdagavond 10 mei om 8 
uur ‘s avonds in het Rechthuis. Virtueel zal voor 
belangstellenden de route deels in vogelvlucht 
te zien zijn middels een presentatie op een groot 
tv-scherm. 

Route met diversiteit

Bij het samenstellen van de route wordt behalve 
op kwaliteit ook gelet op diversiteit. Schilderkunst, 
beeldhouwkunst, fotografie, textiele vormgeving 
en sieraadkunst zijn allemaal vertegenwoordigd. 
In tegenstelling tot wat wel eens gedacht wordt, is 
er geen koopverplichting om de geëtaleerde kunst 
te bewonderen. De kunstenaars vinden het fijn 
hun werk te tonen en eventueel toe te lichten. De 
meeste werken kunnen natuurlijk worden gekocht 
en vaak voor een aantrekkelijke prijs, omdat geen 
commissie wordt berekend.

Op het kaartje is te zien dat de route dit keer 
begint bij de Velzenhorn aan de Googweg 10 
en dan loopt via de Brink naar de Kerk aan Zee. 
Vervolgens via de Brink, Dorpstraat en de Badlaan 
binnendoor naar de Zeeweg om dan via Badlaan, 
Tesselschadelaan, Graaf Florislaan, Populierenlaan 

Kunstroute op komst
en Brink te eindigen op de Eikenlaan. Met 
21 locaties en 41 kunstenaars is de route 
goed in een dag te belopen.

Kunstroute met locaties

Bijna de helft van de leden van het KCMM 
komt uit Muiderberg. Hierna worden 
de Muiderbergse deelnemers aan de 
route uitgelicht. Van de 18 deelnemende 
Muiderbergse kunstenaars zijn er 13 lid van 
het kunstcollectief en 5 (nog) niet. De eerste, 
Brigit Vermeulen, vinden we op haar eigen 
plek, locatie 4. Brigit is een vreemde eend 
in de bijt als ontwerpster die duurzaam 
gebruik maakt van allerhande materiaal 
om van alles te maken. ‘Kleinschalige 
productie van vaak unieke stuks.’ zoals 
zij het zelf omschrijft op haar website 
‘warenhuisvermeulen.nl’. Lopen we door 
naar ‘onze’ Kerk aan Zee, locatie 5. Daar 
vinden we Jur Jonges, medeorganisator 
van de kunstroute en geen onbekende uit 
de Dorpspraat. Normaal is hij te vinden in 
zijn eigen atelier, locatie 16, maar hij ‘hangt’ 
een paar weekenden in de kerk met onder 
andere een fraai lokaal zeegezicht. Met hem 
exposeren Joke Leicht (keramiek) en Adri 
Smit (schilderijen) in de kerk.

Op locatie 6 doet voor het eerst Hella de 
Jonge mee. Ooit opgeleid aan de Gerrit 
Rietveld Academie was zij als kunstenaar 
vooral werkzaam als kostuumontwerpster 
voor haar echtgenoot en als keramiste. 
Sinds de coronatijd schildert zij weer, onder 
andere over haar veel te vroeg gestorven 

kleinkind of thema’s als de 
holocaust. 

Vervolgen we de route, 
dan vinden we op locatie 
8 het professionele 
kunstenaarsechtpaar Marja 
Thijssen en Reinier Gadellaa. 
Marja maakt mooie beelden 
van keramiek, brons en steen en 
Reinier (medeorganisator van 
de route) aquarelleert en etst.
Op locatie 9 vinden we 
Marjolein van Doorenmaalen, 
het meest recent toegelaten lid 
van het KCMM met schilderijen Het 

merendeel 
van de 
getoonde 
kunst 
komt van 
kunstenaars 
uit de 
gemeente 
Gooise 
Meren 

Met 21 
locaties en 41 
kunstenaars 
is de route 
goed in 
een dag te 
belopen

de auteur
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en etsen. Zij schilderde bijvoorbeeld huizen en schuren 
en etst boomkruinen. 

Iets verderop, locatie 10, vinden we de fotografe 
Danielle Regout in de yogastudio van Marijke Blok-
van Diest. Danielle is bekend geworden met de 
expositie ‘Hijab Unravelled’ en runt een eigen bedrijf 
‘Foto organizer’. 

Op locatie 11 exposeert in eigen huis Marjolein Endert 
met een externe kunstenares. Marjolein geeft al jaren 
kunstonderwijs aan kinderen. Wij gaven samen een 
seizoen les in de voormalige Oranje Nassauschool. 
Bij Marjolein kun je doorlopen via een smal pad naar 
locatie 12 waar Marianne den Hartog haar beelden 

‘Zeegezicht bij Muiderberg’
Jur Jonges

‘Onder aan de oude zeedijk’
Reinier Gadellaa

‘De apocalyps’
Kees Boer

Bijna de 
helft van de 
deelnemers 
komt uit 
Muiderberg 
Die locale 
kunstenaars 
worden hier 
uitgelicht

exposeert. Marianne 
is een alleskunner en 
heeft diverse succesvolle 
carrières achter de rug. Ze 
concentreert zich vooral op 
haar kunst van polyester 
vazen en beelden belegd 
met mozaïek en ander 
materiaal. Schilderen 
doet zij ook sinds kort en 
naar mijn mening doet zij 
dat goed. Ik mag bij haar 
exposeren met schilderijen 
van deurkloppers, 
portrettekeningen en 
tekeningen van ‘dingen 
die ons bedreigen’ zoals 
milieuvervuiling.

Lopen we terug door de 
Badlaan, dan woont en 
werkt op nr 14 Heleen 
van Lynden, ‘schilder van 
Hollandse landschappen 
en zeegezichten’ zoals zij 
zichzelf etaleert op haar 
website heleensoilpaintings.
com. Buiten dat Heleen 
veel werk verkoopt via 
haar vaste Galerie Carré 
d’Artistes in Den Haag 
geeft zij ook les. Op nr 15 
zit o.a. Harriët Elsenaar 
met een paar kunstwerken. 
Op gevorderde leeftijd 
heeft Harriët nog niets 
ingeboet aan creativiteit. 
Met haar mixed media 
verrast zij de kijker 
telkenmale. 

Op locatie 17 vinden wij 
Yvet Noordermeer, een 
leerlinge van Juliette 

Swillens, die op locatie 18 haar atelier 
heeft. Yvet maakt grote portretten, Juliette 
maakt ook vooral portretten en geeft les. 
Recentelijk is zij aan een bijzonder project 
begonnen dat te maken heeft met de innige 
band die zij had met haar een paar jaar 
geleden overleden echtgenoot. Het bestaat 
uit een serie mooie schilderijen die deels 
te zien, maar nog niet te koop zullen zijn 
tijdens de route. 

Op nr 20 woont en exposeert Thijn 
Westermann, geen onbekende in het dorp 
door haar inzet voor Groen Muiderberg. 
Thijn maakt sieraden en is al jarenlang lid 
van het KCMM. Dat laatste geldt nog niet 
voor de laatste kunstenares van de route, 
Magosja Turkawski op nr 21. Zij heeft 
onlangs met haar werk in de Kerk aan Zee 
gehangen, maar heeft vast nieuw werk 
gemaakt in haar atelier in Bussum dat we 
kunnen bewonderen op de Eikenlaan nr 60.

De kunstroute werd georganiseerd door Kees 
Boer, Riet Blüm, Jacqueline Snoek, Jur Jonges 
en Reinier Gadellaa. Uitgebreide informatie 
over het Kunstcollectief Muiden/Muiderberg 
en de kunstroute op kunstcollectiefmuiden-
muiderberg.nl. 
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SOCIAAL 
door HUGO LANDHEER

Heerlijke groene ruimte

Het eerste dat opvalt in het Kocherplantsoen is de 
ruimte. Voor en achter elke woning een tuin. Grote 
ramen bieden uitzicht op de groene buitenwereld. 

De 35 woningen werden rond 1971 gebouwd. Ze 
stonden er net toen de Florisberg werd gebouwd 

zoals te zien is op een foto uit de encyclopedie 
Muiderberg. Sinds een paar jaar worden de 

woningen beheerd door woningbouwcorporatie 
G&O. Tot plezier van de bewoners wordt het 

aanpalende Kocherbos goed onderhouden. ‘Nadat 
het beheer over het Kocherbos werd overgedragen 

aan het Goois Natuurreservaat (GNR) is het 
bos uitgedund en zijn de gevaarlijke bomen 

verwijderd’, zegt Mits die vlak bij de bosrand 
woont. ‘We zijn niet langer bang als het hard 

waait.’ 

Minstens 55 moet je zijn

De gemiddelde leeftijd van de bewoners van 
het Kocherplantsoen ligt flink hoger dan elders 
in het dorp. ‘Als minimum leeftijd voor nieuwe 

bewoners wordt 55 jaar gehanteerd, vertelt Mits 
terwijl ze koffie schenkt en koekjes ronddeelt. De 

oudste bewoner, mevrouw Hunnink, inmiddels 
95 jaar had er graag bij willen zijn, maar moest 

verstek laten gaan. 

Rond de tafel zitten Rita Vendelbos, Ria Broekhof, 
Margalith Ledder en Martin Boer. Rita is als enige 

afkomstig uit Muiderberg. Haar familie woont 
in en om het dorp en op bladzijde 188 van het 

prachtige boek ‘De 13 van de molen’ dat in 2023 
uitkwam, zien we haar tussen haar zusters Marijke 

en Gretha. Ria woont al 17 jaar in het plantsoen 
en stond aanvankelijk niet te trappelen om naar 

het Kocherplantsoen te verhuizen. ‘Nu wil ik voor 
geen goud meer weg’, zegt ze beslist. 

Martin, Margalith en Mits zijn betrekkelijke 
nieuwkomers, maar alle drie even enthousiast over 

hun nieuwe woonplaats. Martin en zijn partner 
Erik woonden in Weesp en wilden verhuizen 

CULTUUR 
door HUGO LANDHEER

Op zondag 28 
april jl. werd in 
Ontmoetings-

centrum ‘De Steeg’ in 
Muiderberg het door 
Harry Mock geschreven 
boek ‘Meer Muiderberg’ 
gepresenteerd. Het eerste 
exemplaar werd uitgereikt 
aan Frits Vlaanderen, de 
nieuwe voorzitter van de 
stichting Monumentaal 
en Historisch Muiderberg 
(MHM). In het boek komen 
met name Muiderbergse 
onderwerpen ter sprake. De 
uitgave is een vervolg op 
Mocks in 2010 bij Elsevier 
verschenen memoires ‘Ik 
leef nog’.

In ‘Meer Muiderberg’ 
beschrijft Harry de 
beginjaren van de eind 
2015 opgerichte Vereniging 
Dorpsraad Muiderberg, 
waarvan hij de eerste 
voorzitter was. Voorts 
neemt hij de lezer mee 
naar de achtergronden 
van de spraakmakende 
verplaatsing van het 
Lieftinckmonument, een 
proces dat vier jaar in beslag 
nam. Ook wordt ruim 
aandacht geschonken aan 
de activiteiten van het in 
2018 opgerichte Holocaust 
Comité Gooise Meren. Tot 

Harry Mock presenteert 
‘Meer Muiderberg’

slot komen de succesvolle 
rondleidingen op de joodse 
begraafplaats aan de orde 
(info en aanmeldingen op 
rondleidingenjbm.nl). 
Tijdens de presentatie 
werd bekend gemaakt 
dat de website 
encyclopediemuiderberg.nl is 
geïntegreerd in de website 
van de Stichting MHM. 
Harry stelde ‘Ik ben blij met 
deze samenwerking, want 
de continuïteit van mijn 
encyclopedie is hierdoor 
verzekerd’. Volgens 
stichtingsvoorzitter 
Frits Vlaanderen is de 
meerwaarde van de 
samenvoeging dat alle 
aspecten van de historie 
van Muiderberg en de 
activiteiten van de stichting 
in onderlinge samenhang 
worden aangeboden. 
Ook voor informatie over 
de rondleidingen op de 
joodse begraafplaats - een 
rijksmonument – kan men 
voortaan op de MHM-
website terecht. 

‘Meer Muiderberg’ telt 
ca. 100 pagina’s en is te 
koop bij de Spar in de 
Dorpsstraat voor € 16,50 of 
te bestellen via de website 
van de uitgever: boekportret.
nl (verzendkosten € 4,25).

 

Iedereen die een rondje 
Muiderberg wandelt, passeert 

de groep van 35 bescheiden 
geschakelde huizen tussen 

Kocherbos, Florisberg en het 
Wilgenlaantje. Tijdens een 

zaterdagse werkochtend van 
Groen Muiderberg in het 

Echobos maakte ik kennis 
met Mits Soeurt, lid van de 

bewonerscommissie. 
Ze vroeg of enkele leden 

van onze werkgroep niet af 
en toe wilden helpen bij het 

onderhoud van het groen 
in het Kocherplantsoen. 
Een paar weken later zat 
ik op een vrijdagmorgen 

bij Mits aan de koffie voor 
een kennismaking met vijf 

bewoners. 

boven en onder
Een toast op de goede afloop na de 
verplaatsing van het Lieftinckmonument op 26 
mei 2023 - foto Johan Smit 
Wethouder Barbara Boudewijnse onthult het 
‘bankje van Mock’ aangeboden bij zijn afscheid 
als voorzitter van de Dorpsraad - foto Henk 
Glotzbach 

 
door JOHAN SMIT en GERARD BOER

Het Tergooi ziekenhuis kent nu één locatie: 
Hilversum aangeduid als Tergooi MC (Tergooi 
Medisch Centrum). ‘Blaricum’ is opgeheven. 
Het kent nog wel regionale poliklinieken die 
dichter bij Muiderberg liggen. Hoe het Tergooi 
MC met OV te bereiken staat op tergooi.nl/contact/
locatie-hilversum met een directe link naar de OV 
planner. Je komt dan wel van een koude kermis 
thuis. Bus in, bus uit, trein in, trein uit, 14 min 
lopen of weer bus in bus uit. En altijd meer dan 
een uur reistijd. Beter je netwerk in het dorp 
vragen om vervoer als je geen auto hebt, of een 
taxi scoren (soms vergoed door de verzekeraar!). 
Met een auto is het een ritje van 20 min!

tijden en niet op alle weekdagen. Het schema 
is gemakkelijk te vinden op tergooi.nl/contact/
locatie-weesp. Er zijn spreekuren voor Cardiologie, 
Dermatologie, Gynaecologie en Klinische 
Verloskunde, Interne geneeskunde, Diabetes, 
KNO, MDL, Neurologie, Orthopedie, Plastische 
chirurgie en Reumatologie. 
In de Diagnosestudio van het Centrum kun 
je bovendien terecht voor eenvoudige, snelle 
diagnostiek, zoals bloedafname, röntgenfoto, 
echo of botdichtheidsmeting (DEXA).

Regionaal Medisch Centrum Blaricum is een 
alternatief voor Weesp. Hier zijn poliklinische 
afspraken te maken voor Cardiologie, 
Dermatologie, Gynaecologie, KNO en Neurologie 

Met de bus naar Tergooi?
Als het kan, maak dan allereerst een afspraak 
bij de poliklinieken van Regionaal Medisch 
Centrum Weesp. Voor acute (24/7), intensieve 
en complexe zorg blijf je sowieso aangewezen 
op  Hilversum, maar Weesp is rechtstreeks te 
bereiken met bus 110, en een auto (10 min) kun je 
bovendien gratis parkeren.
Dit centrum biedt overdag medisch 
specialistische en diagnostische zorg en is 
geopend van 8–17 uur. Voor de spreekuren 
van diverse poliklinieken gelden verschillende 

en voor bloedafname, oogfoto- en echografie. 
Minder afdelingen dus. Ook hier is op tergooi.
nl/contact/locatie-blaricum direct de OV te 
plannen. De snelste optie is dan eerst bus 110 
naar P+R busstation Muiden en vervolgens een 
rechtstreekse snelbus 320 naar Tergooi Blaricum, 
reistijd 45 min. Met de auto is het nog geen 20 
min!

Voor alle 3 locaties kun je afspraken maken op 
telefoonnummer 088 753 1 753.
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Een kopje koffie in 
het Kocherplantsoen

naar een kleinere woning. Ze hadden zich 
ingeschreven voor een appartement in een 

woontoren maar gingen ook eens elders kijken. 
Erik was zo enthousiast over de omgeving 

dat ze in juni 2021 een contract tekenden. Ze 
vinden het nog steeds heerlijk. Margalith heeft 
een soortgelijk verhaal. Ze kende Muiderberg 

nauwelijks voor ze hier bij toeval terecht 
kwam. Mits verruilde zo’n drie jaar geleden 
een woonboot in Muiden voor haar woning 

met uitzicht op het groen. 

Niet ontevreden maar ...

De tevredenheid over hun leefomgeving wordt 
enigszins getemperd door kleine gebreken 

aan de woningen die inmiddels ruim vijftig 
jaar oud zijn. Het huis van Margalith heeft 

net als meerdere huizen aan de straatkant, op 
het moment van ons gesprek behoorlijk last 

van grondwater. Ze is erg blij met de isolatie 
die vrijwilligers van WattNu de maanden 

tevoren hebben aangebracht. Eerst was er het 
‘plexiglas project’, waarbij voorzetramen aan 

de binnenzijde werden gemonteerd. ‘Door die 
betrekkelijk eenvoudige ingreep is het een stuk 

behaaglijker in huis geworden’, vindt Mits. 
Inmiddels hebben de vrijwilligers ook cv-

leidingen geïsoleerd en ander klein onderhoud 
verricht. 

.... wel woongenot

Wat maakt het wonen in het Kocherplantsoen 
nu zo plezierig? ‘Er is samenhang’, zeggen 
de gespreksgenoten in koor. ‘Iedereen gaat 

zijn eigen gang en gunt de ander zijn of haar 
ruimte. Als je mee wil 

doen met activiteiten, ben je welkom en zo 
niet, geen probleem’. 

Ze vinden het toewijzingsbeleid prima. 
G&O geeft de bewonerscommissie budget 
voor kleine zaken. Nieuwe bewoners 
krijgen tegenwoordig een welkomstboeket. 
Margalith vond dat gebaar ‘super’. Waar 
heb je ruimte, bos en strand en leuke 
winkels zo dicht bij elkaar? Ria en Mits 
kennen Muiderberg nog van vroeger. Hun 
ouders kwamen ooit met de tram naar 
het strand. Het openbaar vervoer? De 
meningen verschillen. Ria zou graag een 
half uursbusdienst zien. 

En het onderhoud? Mits onderhoudt 
namens de bewonerscommissie de 
contacten met de gemeente. Wijkadviseur 
Corrie Wiegmans zegde onlangs toe dat 
in de loop van het voorjaar een - tijdelijke 
- jeu de boulesbaan van gras zal worden 
aangelegd in het plantsoen.
 
Martin merkt op dat de straatverlichting 
regelmatig hapert en inmiddels wel aan 
vernieuwing toe is. En Mits? Die zou graag 
zien dat de vijf ‘zitcirkels’ in het plantsoen 
wat beter worden onderhouden. Misschien 
kunnen de vrijwilligers van Groen 
Muiderberg daar een rol in spelen? Daar 
valt vast wel over te praten. Als we dan op 
de nieuwe baan een spelletje jeu de boules 
mogen spelen? 
Die toezegging was gauw gegeven. 

bewoners aan het woord

 Bewonersgroep Kocherplantsoen vlnr Mits met Avy, Margalith, Martin, Rita, Ria en hondje Bente

‘Iedereen gaat zijn eigen 
gang en gunt de ander 
zijn of haar ruimte’ 

de bewonersgroep in koor op 
de vraag ‘wat maakt het wonen zo plezierig’

Deel van het Kocherplantsoen gefotografeerd vanaf de bovenste etage van 
de oude en nieuwe Florisberg - foto’s resp. Encyclopedie Muiderberg en 
Gerard Boer (2024)
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R.K. PAROCHIE 
VAN LEVEND WATER

Sinds 2012 heeft de RK Parochie van 
Levend Water geen kerkplek meer in 
Muiderberg. Als herinnering is op de 

Brink de wegkapel ‘Maria Koningin van 
de Vrede’ gerealiseerd.

De kerk is er nog wel voor u.
U bent welkom in de vieringen op 

zondagen om 10:00 uur in de 
H. Nicolaaskerk te Muiden

In Weesp zijn de vieringen elke zondag 
om 11:00 uur, elke dinsdagochtend 

om 10:00 uur en
elke 1e vrijdag van de maand eveneens 
om 10:00 uur in de H.H. Laurentius 

en de Maria Magdelena kerk

Voor overige info 
www.parochievanlevendwater.nl

Kunt u onze hulp gebruiken, of zou 
u graag eens in gesprek gaan? 
Neem dan contact op met ons 

parochiesecretariaat dat geopend is op 
dinsdag, woensdag en vrijdag van 

10 tot 12 uur.

Mr. P.J. Troelstralaan 19
1381 CR Weesp

Telefoon: 0294 - 412530

Email: info@parochievanlevendwater.nl

bezoek rijksmonument 

Rondleidingen 
joodse 
begraafplaats 
weer van start

CULTUUR
door HARRY MOCK

Ook in 2024 worden weer rondleidingen 
op de joodse begraafplaats in Muiderberg 
gehouden. Ze zijn gratis en duren ongeveer 

twee uur. 

Data, aanmeldingsformulier en overige informatie 
zijn te vinden op de rondleidingenjbm.nl. Daarnaast 
kunnen groepen zich aanmelden voor een eigen 
rondleiding op een zelf gekozen datum. Hieraan zijn 
kosten verbonden. Voor info: Marije Wiss, telefoon 
0614942164. E-mail: rondleidingenjbm@gmail.com. 

De in 1642 gestichte begraafplaats is met circa 
45.000 graven de grootste in gebruik zijnde joodse 
begraafplaats in Nederland. De rondleidingen 
worden sinds 2018 gegeven en mogen zich in een 
grote belangstelling verheugen. Ze zijn minder 
geschikt voor mensen die slecht ter been zijn. Voor 
hen wordt eenmaal per jaar een rondleiding per 
golfkar gehouden. Het gidsenteam bestaat in 2024 uit 
Rob Bonn, Hugo Landheer, Shosho Loonstein, Harry 
Mock en Rob Snijders. 

De begraafplaats is een rijksmonument, evenals 
het ontvangstgebouw en de aula. Beide zijn 
ontworpen in de stijl van de Amsterdamse School. 
De rondleiding begint met een korte film. Daarna 
volgt een wandeling over de diverse velden 
met onder andere de kohaniempaden en het 
Holocaustmonument. Uitleg wordt gegeven bij 
bijzondere zerken en de daarop voorkomende 
(Hebreeuwse) teksten en symbolen. Voorts wordt 
aandacht besteed aan de gebruiken rond een joodse 
begrafenis en enkele andere joodse tradities. 

better life, better coffee

Wij schenken heerlijke koffie en 
chocola van bonen die worden geteeld 

door boeren die een eerlijke prijs 
krijgen voor hun oogst

BLIBCOCOFFEE.NL

U bent van harte welkom voor een vers 
kopje koffie of  chocola op onze nieuwe 

locatie

Havenstraat 118  Bussum
 (tegenover de fontein van het

 Wilhelminaplantsoen)

In onze winkel  kunt u een variëteit aan 
koffiebonen en overheerlijke 

chocoladeproducten verkrijgen
000

chocolade bars
bonbons

chocchips en -cookies
brownies

Nog geen 
(gratis) lid 

van de 
vereniging 
Dorpsraad?

Meld je aan op 
dorpsraadmuiderberg.nl
en blijf daarmee op de 

hoogte van wat er 
gaande is in het dorp 

en ..... 

denk mee! 

advertenties
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Vereniging Dorpsraad Muiderberg

Colofon

Dorpspraat verschijnt in mei 
en november en is een uitgave 
van de Vereniging Dorpsraad 
Muiderberg. 
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verantwoordelijkheid voor 
eventuele onjuistheden en kan 
hiervoor niet aansprakelijk 
worden gesteld.

door JOHN HAUG (secretaris)

Mededelingen Bestuur 
Dorpsraad

Tijdens de algemene 
ledenvergadering van 7 
maart jl. werd de benoeming 
van ons zesde bestuurslid 
Cees Petersen door de 
aanwezige leden van de 
Vereniging bekrachtigd. 
Daarmee is het bestuur 
na een aantal moeilijke 
jaren, waarbij het aantal 
bestuurders op enig moment 
tot het minimaal mogelijke 
slonk, op een sterkte 
gekomen die, gezien de 
activiteiten gewenst is. 

Een andere zorg voor 
het bestuur is dan wel 
nog de onevenwichtige 
samenstelling, gezien de 
leeftijd en de verhouding 
man/vrouw. Het zou zeer 
gewenst zijn dat enige 
vrouwen tot het bestuur 
toetreden. Niettemin kijkt het 
bestuur ook vooruit en ziet 
dat een paar bestuursleden 
bezig zijn met hun laatste 
termijn, zoals dat in de 
statuten is vastgelegd. De 
huidige statuten vormen 
daarbij een meervoudig 
probleem. 

Aansprakelijkheid 
bestuurders
De huidige statuten zijn op 
dit moment, in weliswaar 
enigszins aangepaste 
vorm, ontleend aan de 
indertijd voor de Bewoners 
Vereniging Muiden-
Muiderberg (BVMM) 
opgestelde versie. Deze, 
al bestaande entiteit is 
bij de oprichting van de 
Vereniging Dorpsraad 
Muiderberg, als het ware 
na de nodige aanpassingen 
overgenomen. Ondertussen 
zijn we ruim acht jaar 
verder en ten aanzien van 
de met name financiële 
aansprakelijkheid van 
bestuurders (WBTR-regels) 

Evenementen-agenda
Vrijdag 10 mei | 20.00 uur 
Kunstcollectief Muiden-Muiderberg
Officiële opening Kunstroute 
2004 door burgemeester H. ter 
Heegde en wethouder 
N. Schimmel
(Het Rechthuis)

Zaterdag/zondag 11-12 mei
Kunstcollectief Muiden-Muiderberg
Kunstroute met zo’n 40 
exposanten in Muiderbergse 
panden

Zondag 26 mei | 15.00 uur
Concert aan Zee
Jörgen van Rijen en het Alma 
Kwartet

Maandag 27 mei | 20:00 uur 
Wattnu
Informatiebijeenkomst 
Warmtenet 
(Verenigingsgebouw ONS)

Zaterdag 1 juni | 10.00-13.00 uur
Amaris
Open Dag Florisberg

Zondag 2 juni |15.00 uur
Kerk aan Zee
Sing-A-Long Popup Choir

Maandag 17 juni | 20:00 uur 
Wattnu
Informatiebijeenkomst 
Warmtenet 
(Verenigingsgebouw ONS)

Zaterdag 29 juni 
Stichting Muiderbergse Feesten
BrinkPop

Zaterdag/zondag 6-7 september
Swing op de Brink

Zaterdag 7 september | 13.00 uur 
Swim to fight cancer in 
Muiden

Zondag 6 oktober 15.00 uur 
Concert aan Zee
Strijkkwartet Trio Rusanovsky 

Websites
• Concert aan Zee | concertaanzee.

com 
• Stichting Muiderbergse feesten | 

stichtingmuiderbergsefeesten.nl 
• Swing op de Brink | 

swingopdebrink.nl 
• Kunstroute Muiderberg | 

kunstcollectiefmuiden-muiderberg.
nl

• Swim to fight cancer | 
fightcancer.nl/event/
swim-to-fight-cancer-muiden

• Wattnu | wattnu.org/actueel

Aanmelding voor deze 
evenementenlijst voor de periode 
november 2024 - mei 2025 kunt u 
inzenden naar
redactie@dorpsraadmuiderberg.nl

is er nogal wat veranderd in 
de wetgeving. Ook moeten 
tegenwoordig alle bestuurders 
geregistreerd staan in een 
zgn. UBO-register (Ultimate 
Beneficial Owner, voor meer 
informatie zie nl.wikipedia.org/

zullen worden voorgelegd. 
Het bestuur is verheugd dat 
zij hierbij wordt ondersteund 
door onze griffier/notulist 
Fred Kollen die als jurist zeer 
goed op de hoogte is van het 
Verenigingsrecht.

LOCATIE 
GEZOCHT 

VOOR 
BRIDGE-
MUSEUM

Vergaderingen / contact 
met het bestuur
Op donderdag 16 mei 
wordt de laatste openbare 
bestuursvergadering van 
dit halfjaar gehouden. De 
volgende vergadering is 
dan pas weer gepland voor 
5 september. Dit betekent 
geenszins dat de activiteiten 
van het bestuur zullen 
stoppen. Integendeel, deze 
zullen achter de schermen 
gewoon doorgaan. 

Het bestuur zal voor alle 
leden telefonisch en via 
mail bereikbaar blijven 
en is ook weer van plan 
enige malen laagdrempelig 
aanspreekbaar te zijn tijdens 
enige parasolsessies. Op 
enkele zaterdagen in de 
loop van deze zomer zullen 
bestuursleden tussen 11.00 en 
14.00 uur aanspreekbaar zijn 
onder de verenigingsparasol 
in de Dorpsstraat nabij de 
Spar.

Koningsdag op de Brink 2024 - foto Gerard Boer

wiki/UBO-register) en moet de 
financiële instelling waarvan 
de Vereniging gebruik maakt, 
inzicht hebben in dit register. 

Huidige maximale 
termijnen voor 
bestuurders
Ook de in de huidige statuten 
vastgestelde bestuurstermijnen 
beginnen inmiddels een beetje 
te ‘knellen’. Voor sommige 
bestuursleden nadert het einde 
van hun laatste termijn en zij 
zullen dan statutair moeten 
aftreden. Gezien het feit dat 
het lastig blijkt om nieuwe 
bestuurders voor de Vereniging 
te vinden, kan dit de komende 
jaren problematisch worden. 

Als gevolg hiervan heeft 
het bestuur besloten geheel 
nieuwe statuten, waarin 
alle noodzakelijk wettelijke 
aanpassingen, maar ook met 
het oog op de toekomst diverse 
andere aanpassingen, op te 
laten stellen die aan de leden 

Bridgefanaat Harry Mock 
had in het souterrain van 

zijn huis aan de Nienhuis 
Ruyskade een waar ‘Bridge- 
en Speelkaartenmuseum’. Nu 
hij kleiner is gaan wonen, staat 
zijn verzameling opgeslagen 
in dozen. De collectie bestaat 
uit honderden objecten, 
kunstuitingen en boeken 
op het gebied van bridge en 
speelkaarten. Mock heeft het 
liefst dat zijn ‘museum’ in 
Muiderberg blijft. Muiderberg 
is in bridgekringen namelijk 
vooral bekend van de naar het 

dorp genoemde biedconventie 
‘Muiderbergse Twee’ of 
kortweg ‘de Muiderberg’. 
Deze biedafspraak is destijds 
bedacht door de toen in 
Muiderberg woonachtige 
topbridger Onno Janssens. 

Mock zoekt een afsluitbare, 
betaalbare ruimte van 16 à 20 
m2 (kosteloos zou helemaal 
mooi zijn). Als zijn plan slaagt, 
blijft hij rondleidingen op 
afspraak geven. Wie iets heeft 
of weet: zijn e-mailadres is 
harrymock74@hotmail.com. 

Vroege bridgecomputer om 
beter te leren bridgen
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